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Vážení žáci a rodiče, milí čtenáři, 
právě držíte první číslo našeho školního časopisu Expedice. Cílem časopisu je vás 
informovat o dění ve škole. Najdete zde například zajímavé rozhovory s vašimi 
spolužáky o školní kuchyni a o událostech ve škole. Velké rozhovory budou vždy 
dva – nejen s učiteli, ale i se zajímavými žáky školy. Pro zábavu připravujeme také 
křížovky, sudoku, osmisměrky a vtipy. Na poslední straně najdete vždy nějakou 
školní tradiční expedici. 

                 Pěkné čtení přejí za celou redakci Zuzka, Elča, Katrin/Prcek, Mat a Máca  

 

Co byste o nás měli vědět 
aneb redakce se představuje 
 

V této rubrice se postupně představí všech 
čtrnáct členů letošní redakce. 

 
Ahoj, jmenuji se Matěj Svoboda a je mi 14 
let. Mám rád vaření a běhání, ale nesnáším 
matematiku ani angličtinu. Nedokázal bych 
žít bez kamarádů, ale dokázal bych žít bez 
internetu. Věnuju se vaření a chci být 
kuchař. Budu se podepisovat jako Mat. 
 
Čau, jmenuji se Katrin Tobiášková a je mi 
třináct let. Ráda chodím ven s kamarády, 
nesnáším květák a miluju rizoto a špagety. 
Nepřežila bych bez kamarádů, bez rodiny a 
sociálních sítí. Budu se podepisovat jako 
Prcek. 
 
Ahoj, jmenuji se Ela Ouřadová a je mi 
třináct let. Mám ráda jídlo, plavání a 
malování. Neobešla bych se bez přátel a 
rodiny, ale klidně bych přežila bez úkolů a 
bez písemek. Už od první třídy hraju na 
klavír a od 8 let tancuju. Přeji si dostat se na 
uměleckou školu v Ústí nad Orlicí. Budu se 
podepisovat jako Elča. 
 

 

Čus, jmenuji se Zuzana Marešová a je mi 
čtrnáct let. Mám ráda hry, jídlo, plavání a 
motokros. Neobešla bych se bez kamarádů 
a rodiny. Už šest let se věnuji zpěvu a dva 
roky hraju na klavír. Budu se podepisovat 
jako Zuzka. 
 
Čus pic, jmenuji se Marcel Svoboda a je mi 
14 let. Mám rád jízdu na kole a chodím na 
atletiku. Z atletiky mě někteří znáte. 
Nedokázal bych žít bez řízku 
s bramborovou kaší a okurkovým salátem. 
Nemám rád matematiku a houby… Budu se 
podepisovat jako Máca. 
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1. A – Seznámení se školou 
Tento rok má první třídu paní učitelka 
Markéta Schmoranzová a paní asistentka 
Lenka Šimonová. Ve třídě je celkem 26 dětí, 
z toho je 16 chlapců a 10 dívek.  

Prvňáci se zatím seznamují se školním 
prostředím, učí se dávat pozor, soustavně 
pracovat při vyučování a chovat se 
ohleduplně ke spolužákům ve třídě i 
z jiných ročníků. V českém jazyce zatím 
zkouší grafomotorická cvičení, začínají číst 
první slabiky a rozvíjí sluchovou a zrakovou 
diferenciaci. V matematice sčítají do pěti, 
porovnávají čísla a odhadují počet prvků. 
Stihli i několik akcí – výstavu drobného 
ptactva a zvířectva v DDM, projekci 
hasičské techniky a ukázky práce hasičů na 
náměstí v Dobrušce a výlet do ZOO Dvůr 
Králové nad Labem. Protože ten den zrovna 
nepřálo počasí, byli v celé ZOO sami. 

 
Podklady Markéta Schmoranzová, 

 připravila Evča

 

Podzimní povídání 
s Ondřejem Škraňkem 

 

Chutná ti ve školní jídelně? 
Někdy jo. 

 

Co ti tam nejvíc chutná? 
Taštičky plněné tvarohem. 

 

Víš, kolik stojí oběd? 
Ne. 

 

Co bys chtěl, aby tam uvařili? 
Buchtičky se šodó. 

 

Měníš si obědy? 
Ano. 

 

Bereš si polévky? 
Ano. 

 

Která je tvoje nejoblíbenější polévka? 
Vývar. 

 
Evča  
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2. A – Chodili plavat  
V 2. A je 22 dětí, z toho je 13 chlapců a 9 
dívek. Třídní učitelkou je stále paní učitelka 
Marcela Bílková, stejná je i paní asistentka 
Eliška Semrádová. 

Druháci trénují počítání do 20, čtou knížku 
Já se nechtěl stěhovat - pro některé děti je 
to první opravdová knížka, kterou přečtou. 

Procvičují psaní vět. 

Navštěvují výtvarný ateliér, dětem se tam 
moc líbí, vyzkoušely naklápění desek 
stolu... ještě že si neskříply prsty! 

Po deset týdnů chodili žáci pravidelně 
každou středu plavat. 

Byli na náměstí na oslavě hasičů, kde děti 
vše zkusily (zakouřený stan, starodávné 
hasičské auto, loď, hydraulické nůžky 
apod.). 

Nadšeni jsou z nového hřiště, kam chodí za 
pěkného počasí o velké přestávce i se 
družinou. Láká je vše: hrazdy, kde visí 
nejradši jako netopýři hlavou dolů, 
houpačka i pyramidy, samozřejmě 
trampolínky, kde zkouší různé fígle. 

 
        Podklady M. Bílková, připravila sofi:D 
                              Obrázek Šimona Školníka 

 

 

 

Podzimní povídání 
se Sárou Rajtmajerovou 

 

Chutná ti jídlo ve školní jídelně?  
Ano. 

 

Co ti tam nejvíc chutná? 
Kuře s kaší.  

 

Víš, kolik stojí oběd? 
Nevím.  

 

Měníš si obědy? 
Ne. 

 

Bereš si polévky? 
Jen někdy, když mi chutná. 

 

A která polévka ti chutná? 
 Rajská. 

 

Proběhl nácvik evakuace školy – víš, co 
dělat, co by sis případně vzala s sebou? 

Jít ven a vzala bych si plyšáka. 

 
Sofi:D 
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3. A – Podzim v plném proudu 
Ve třídě 3. A je 21 žáků, ze třídy jeden žák 
odešel a jedna žákyně přišla, takže jich je 
stejně jako loni. Novou třídní učitelkou je 
Pavla Škraňková.  
Paní učitelka chválí své žáčky za velkou 
snahu a zájem učit se nové věci. Nebylo pro 
děti snadné si po dlouhých letních 
prázdninách opět zvyknout na školní režim, 
školní pravidla a znovu navázat přátelské 
vztahy mezi spolužáky, ale zatím se jim vše 
podařilo zvládnout.  
Třeťáci od září navštěvovali plavecký kurz 
na bazéně v Dobrušce, kde se pod vedením 
zkušených lektorů učili plaveckým 
dovednostem.  
Líbilo se jim na náměstí, kde si prohlédli 
vystavenou hasičskou techniku. Děti si 
vyzkoušely pohyb v zakouřeném prostoru 
stanu, kde nebylo vůbec nic vidět a kde se 
špatně dýchalo. Naštěstí to byla jen ukázka 
a teď už vědí, že by doopravdický požár 
zažít nechtěly.  
Podzim je v plném proudu, a tak ve třídě 
kromě počítání, psaní a čtení stále něco 
vyrábějí, malují, stříhají, lepí a těší se, co 
dalšího jim přinese! 
 

Podklady P. Škraňková, připravila Sárča 

 

 

Podzimní povídání 
s Ladislavem Voglem 

 

Chutná ti jídlo ve školní jídelně? 
Někdy jo, někdy ne. 

 

Co ti tam nejvíc chutná? 
Krupicová kaše. 

 

Co bys chtěl, aby tam uvařili? 
Guláš. 

 

Měníš si obědy?  
Jo, měním. 

 

Odhlašuješ si oběd, když ti nechutná? 
To ne. 

 

Bereš si polévky?  
Moc ne. 

 

 

Co by sis s sebou vzal při evakuaci? 
Klíče. 

 
Sárča 
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4. A – Nové předměty 

Do 4. A nastoupilo v tomto školním roce již 
27 žáků, tedy o dva více než loni. Novými 
spolužáky jsou Rostislav Rada a Matěj 
Mervart. Třídě se také změnila kmenová 
učebna, která se nyní nachází v 1. patře. 
Třídní učitelkou je stejně jako loni paní 
Lidmila Netíková a ve třídě nadále pracuje 
také asistentka Michaela Kleinerová. 

V rozvrhu dětem nově přibyly také další 
vyučovací předměty, a to přírodověda, 
vlastivěda, informatika a dopravní výchova. 
Informatiku vyučuje pan učitel Viktor 
Mervart a dopravní výchovu paní učitelka 
Jiřina Pultarová. Na anglický jazyk mají letos 
žáci paní učitelku Veroniku Francovou a na 
hudební výchovu paní učitelku Jarmilu 
Matyasikovou. 

Od února je na škole školní psycholožka, a 
tak pracuje i se čtvrtou třídou. 

V září se žáci 4. A úspěšně zapojili do 
prvního sběru papíru v tomto školním roce 
a vyhráli 1. místo. Všichni, kteří k vítězství 
přispěli, obdrželi drobné odměny. 
Poděkování patří i rodičům, kteří dětem se 
sběrem pomáhali. 

V říjnu se byli čtvrťáci podívat v kině na 
taneční vystoupení ZUŠ, kde vystupovala i 
jejich spolužačka Lola Ouřadová. 

 
Podklady L. Netíková, připravila Nell 

Foto z akce Tonda Obal na cestách (14. 11.) 

  

Podzimní povídání  
s Filipem Zrzavým 

Chutná ti jídlo ve školní jídelně? 
Moc ne. 

 

Víš, kolik stojí oběd? 
Nemám vůbec tušení. 

 

Co ti tam nejvíc chutná? 
Špagety. 

 

Měníš si obědy, když ti nechutnají? 
Ano, měním. 

 

Vracíš talíř prázdný? 
Většinou ne. 

 

 
Nell 
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5. A – Korunami stromů 
Ve třídě je 23 žáků a třídní je stejně jako loni 
paní učitelka Jiřina Pultarová. 

Páťáci se účastnili koncertu Sebastiana na 
terase školy díky Adéle Polové, která 
vyhrála soutěž pořádanou radiem Černá 
Hora. Dále vyhrála pro svoji třídu volný 
vstup na Stezku korunami stromů 
v Jánských Lázních a menší dárky pro sebe i 
své spolužáky. 

Přespolního běhu v Solnici se účastnilo 
šedesát účastníků z různých škol v kategorii 
4. a 5. ročník. Jakub Dyntar získal zlatou 
medaili za nejrychlejší běh. Další pěkné 
umístění dvou žákyň: páté místo Eva 
Nosálová, šesté místo Natálie Martincová. 

Třída 5. A byla také na slavnosti hasičů na 
náměstí. Na náměstí se konalo 50. výročí 
založení profesionálních hasičů v Dobrušce. 

Proběhlo focení jednotlivců 1. stupně. Sady 
fotografií jsou pěkným dárkem k Vánocům. 

Do Krkonoš vyrazili žáci na Stezku korunami 
stromů. Odborná průvodkyně žáky 
seznámila s ekosystémem lesa, na třech 
zastávkách se žáci dozvěděli spoustu 
zajímavostí o lese a mohli získat drobné 
odměny za správné odpovědi. Přes velmi 
deštivé počasí a žádnou viditelnost 
panovala dobrá nálada, nadšení žáci si výlet 
velmi užili. 

Podklady J. Pultarová, připravil Máca 

  

 

Podzimní povídání 
s Barborou Šmídovou 

 

Co ti ve školní jídelně nejvíc chutná? 
Losos s bramborami. 

 

Co bys chtěla, aby uvařili ve školní 
jídelně? 

                     Polívku s vajíčkem. 
 

Odhlašuješ si oběd, když ti nechutná? 
Ne, neodhlašuji. 

 

Bereš si polévky? 
Ano, beru si polévky. 

 

Kam bys chtěla jet na výlet? 
Do lanového parku v Náchodě. 

 

Co by sis vzala, kdyby byla evakuace 
školy? 

Mobilní telefon. 
 

 
Máca 
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6. A – Adapťák  
 V 6. A se stala novou třídní učitelkou 
Blanka Maixnerová. Ve třídě je 27 žáků, 
z toho je jedenáct nových. Noví žáci přišli 
z okolních měst nebo vesnic, například 
z Pohoří, Ohnišova, Opočna atd. Děti si už 
na novou školu zvykly a každý si ve třídě 
našel nového kamaráda.  

Od 5. do 6. září byla 6. A na adaptačním 
kurzu s novými žáky třídy. Adapťák se konal 
na chatě Juráška v Orlických horách. Jejich 
první výlet po okolí byla procházka 
k polským hranicím. Také se v Olešnici byli 
podívat na rozhlednu a navštívili tam i 
muzeum betlémů. Na zpříjemnění večera 
přichystali učitelé pro děti diskotéku, která 
je příjemně překvapila. Žáci také hráli různé 
hry a díky tomu se lépe poznali a spřátelili. 

Třída se také zúčastnila hasičské akce na 
náměstí. Viděli plno hasičských aut a různé 
stroje. Mohli si vyzkoušet dokonce plynnou 
komoru, obléct se do hasičského vybavení, 
se kterým si zahráli i různé hry. Potom, co 
si prohlédli náměstí, šli zpět do školy. Díky 
tomuto zážitku vědí, jak je práce hasičů 
těžká a důležitá.  

Připravila Zuzka 
Foto z adaptačního pobytu 

 

Podzimní povídání 
s Monikou Navrátilovou 

 

Chutná ti jídlo ve školní jídelně? 
Moc ne. 

 

Víš, kolik stojí oběd? 
Asi 70 Kč. 

 

Co bys chtěla, aby tam uvařili? 
No třeba nějakou dobrou omáčku. 

 

Měníš si obědy? 
Ano, měním. 

 

Bereš si polévky?  
Ne, neberu. 

 

Vracíš prázdný talíř? 
Jenom někdy. 

 

Proběhla evakuace školy - víš, co dělat? 
Ano, vím. 

Co by sis s sebou při evakuaci vzala? 

Mobil. 

 
                                                 Zuzka  
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7. A – Sedmáci, prezident a 
Praha 
Ve třídě je 21 žáků, z toho 10 chlapců. Na 
začátku školního roku nastoupila nová 
spolužačka Kristýna. Třídní učitelkou je 
stále paní Marcela Veverka Michková. 
 

Ve čtvrtek 12. října se vypravili na exkurzi 
do Prahy. Metrem dojeli až na Pražský 
hrad, kde navštívili katedrálu sv. Víta 
s nádhernými vitrážemi a sochami, baziliku 
sv. Jiří. Dále prošli Zlatou uličku se spoustou 
malinkých krámků a prohlédli si také 
Vladislavský sál, největší místnost na 
Hradě. Neplánovaně při přehlídce hradní 
stráže potkali i našeho prezidenta Petra 
Pavla. Před odchodem z Pražského hradu 
navštívili krásnou opravenou obrazárnu. 
Karlův most byl také velmi krásný a na 
Staroměstském náměstí je okouzlil orloj. 
V průběhu exkurze vyplňovali pracovní list. 
Vydařený výlet zakončili chutným 
občerstvením. 

 

 

Podzimní povídání 
s Adélou Řezníčkovou  

 

Co ti nejvíc chutná ve školní jídelně? 
To by bylo na dlouho. 

 

Měníš si obědy? 
Ano. 

 

Bereš si polévku v jídelně? 
Jednou za měsíc, když mi chutná. 

 

A která ti chutná? 
Kuřecí vývar. 

 

Víš, kolik stojí oběd? 
Dříve 35 Kč, ale teď je dražší, asi 48. 

 

Co by sis s sebou vzala, kdyby nastala 
evakuace školy? 

Vzala bych si mobil. 
 

 
                            Mat   
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7. B – Poděkování učitelům 
V této třídě je 22 žáků, 12 chlapců a 10 
dívek. Třídním je pan učitel Petr Tobiášek a 
asistentkou paní Jarmila Krkošková. 
 

Minulý školní rok odešlo ze školy několik 
učitelů. Pro žáky to byl šok. Někteří se 
s nimi už nikdy nesetkají, ale navždy jim 
budeme vděční za to, co nás zvládli naučit. 
Proto chceme poděkovat pánům učitelům 
Janu Sedláčkovi, Janu Mackovi a Aloisi 
Žďárkovi, paní učitelce Haně Novotné, 
paním asistentkám Martě Nejmanové, 
Martině Procházkové a Martině 
Svobodové. Doufáme, že se mají dobře a 
vše se jim daří. Nahradil je pan učitel Viktor 
Mervart, paní učitelka Veronika Francová a 
paní asistentka Petra Hájková. 

Ivo Kresta 

Jak jsme cestovali metrem 
Dne 10. října jsme jeli na celodenní exkurzi 
do Prahy. Vyrazili jsme autobusem s třídou 
8. A. Po Praze jsme cestovali metrem. Na 
jedné přestupní zastávce jsme zapomněli 
jednoho žáka a pana učitele Viktora 
Mervarta na nástupišti, protože byl vagón 
moc plný a nevešli se. Mezitím, co jsme jeli 
metrem, tam žák a pan učitel stáli a čekali 
na další metro. Nakonec vše dopadlo dobře 
a shledali jsme se.  

Dorota Kejvalová, Nela Zamastilová

 

Podzimní povídání 
s Katkou Procházkovou 

 

Chutná ti jídlo v jídelně? 
Jak kdy.  

Co ti tam nejvíc chutná? 
Nevím. 

Víš, kolik stojí oběd? 
Asi 45 Kč. 

Měníš si obědy? 
Ano. 

Chutnají ti polévky? 
Jak které. 

Víš, proč se letos víc kontrolují žáci při 
čekání na oběd? 

Protože to ruší výuku na gymplu. 
Co by sis sebou vzala, kdyby se konala 

evakuace školy? 
Batoh a všechno, co mám.  

 
Prcek 

Obrázek Lucie Mědílková  
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8. A – Praha a pokusy 

V 8. A je 22 žáků, 12 dívek a 10 chlapců. 
Třídní učitelkou je stále paní Martina 
Hepnarová, novou asistentkou je Pavlína 
Novotná Horká. 

V osmé třídě dostali novou asistentku, 
která je výborná. Dokáže být hodná 
i přísná. Pomáhá učitelům, například 
opravuje testy z chemie a procvičuje s žáky 
pravopis z českého jazyka. Také vyučuje 
osmáky vaření, které je moc baví. 

Vaření není jediný nový předmět. Nově 
mají estetickou výchovu. Přírodovědný 
seminář je také velice zajímavý, dělají tam 
pokusy. Je to volitelný předmět, takže jiní 
osmáci mají v tu dobu mediální výchovu, 
nebo konverzaci v angličtině. Ještě dostali 
chemii, tam také dělají pokusy, ale jen 
někdy. Učí se tam o chemických prvcích a o 
směsích, filtraci atd.  

Dále v osmé třídě učí nový pan učitel 
Mervart, který je má na zeměpis a občanku. 
Nově mají paní Michkovou, která je učí 
matematiku.   

Místo hodin dějepisu navštívili dne 24. října 
barokní Prahu. Navštívili společně s 9. B 
například Strahovský klášter, Malou Stranu, 
Valdštejnský palác a Staroměstské náměstí. 
Náročný den zakončili v KFC. 

 

 

Podzimní povídání 
S Alenou Čermákovou 

 

Chutná ti jídlo v jídelně? 
Jak které, není špatné. 

 

Co ti tam nejvíc chutná? 
Asi kuře s rýží na kari. 

 

Co bys chtěla, aby tam uvařili? 
Sushi by bylo skvělé. 

 

Bereš si polévky? 
Ne, neberu. 

 

Odhlašuješ si oběd, když ti nechutná? 
Ano. 

 

Vracíš talíř prázdný?  
Spíš ne. 

 

Pochválila bys paní kuchařky? 
Asi ano. 

 

 
salomon 

 

 
Jeskynní malby (Filip Turták)  



       OKÉNKO DO TŘÍD 

12 

8. B – Knihy a knihovny 
V 8. B je 21 žáků. Třídním je stále pan Jan 
Chmelař, novou asistentkou je Petra 
Hájková. 

Já si myslím, že letošní recitační soutěž ve 
třídě dopadla dobře. Básničky byly 
zajímavé a dobře vybrané. Recitovali jsme 
na konci října. Zjistil jsem, že si básničku 
musíme vybírat také podle toho, jestli jí 
rozumíme.  Celá třída vybrala moc pěkné 
recitace do školního kola. Uvidíme, jestli 
postoupí také David Macko. Jeho báseň 
byla jednodušší na recitaci a pamatování, 
ale zase měl úžasný přednes.  

VD 

Hned druhý den školy jsme vyrazili do 
městské knihovny. Po příchodu nás paní 
knihovnice pozdravila s příjemným 
úsměvem. Celou dobu byla milá a veselá. 
Všem rozdala knihy, které postupně 
popisovala. Díky tomu teď dokážu celou 
knihu popsat. Dále nás obeznámila 
s mezinárodním rozřazováním naučných 
knih. Také jsme si řekli, co to znamená 
beletrie. Zajímal nás také počet knih v celé 
knihovně. Je jich skoro 30 000 kusů. Poté 
jsme se mohli porozhlédnout po celé 
dětské sekci, a pokud jsme měli kartičku, 
mohli jsme si nějakou knížku půjčit. 

EŠ 
 

 

 

Podzimní povídání 
se Simonem Švorčíkem  

 
         Pojedeš někam na podzimní 

prázdniny? 
Nevím, spíš ne. 

 

Kam bys nejraději jel? 
Jel bych do Ameriky, dal bych si tam 

macatý burger. 
 

Radši Česko, nebo zahraničí? 
Česko je krásné, ale asi spíš zahraničí. 

 

Nedávno byla evakuace školy, jak to u 
tebe probíhalo? 

Věci jsem měl už u sebe a pak jsem pádil 
se třídou ven. 

 

Nechal bys při evakuaci ve třídě mobil? 
V žádném případě, určitě bych si ho vzal. 

 
Alča 

Obrázek Kamila Čermáková 
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9. A – Poznávají Slovensko 

Ve třídě 9. A je 24 žáků. Do třídy se po 
dlouhé době z Belgie vrátila Šárka Radová. 
Mají třídní učitelku Petru Fialovou. 
 

Na hodině zeměpisu probírali Slovensko. 
Už se dozvěděli spoustu zajímavostí. Také 
pracovali s mapou. Každý si přichystal na 
hodinu prezentaci o slovenském městě 
nebo o slovenském parku. Z prezentace si 
vybrali nejdůležitější informace a napsali si 
je do sešitu. Díky zeměpisu se umí 
orientovat ve světě a dozvídají se nové 
informace. 
 

Příprava na přijímací zkoušky  
Přípravu na zkoušky mají ve středu 
z  matematiky a ve čtvrtek z českého jazyka. 
V matematice počítají různé příklady 
z  učebnice Taktik na přijímací zkoušky. 
V českém jazyce zatím dostávají papíry, kde 
kroužkují správné odpovědi na různé 
gramatické jevy, se kterými stále bojují. Jde 
o psaní s, z, vz, souhláskové skupiny, psaní 
ů/ú, velká písmena atd. 
Tyto hodiny začínají už v sedm ráno, ale 
jsou opravdu přínosné pro každého z nich. 

Elča 
Také 9. A absolvovala exkurzi do Prahy (foto) 

 

 
 

Podzimní povídání 
s Tomášem Syrovátkem 

 

Chodíš do školní jídelny? 
Někdy. 

Chutná ti jídlo v jídelně? 
Jak kdy. 

Co ti tam nejvíc chutná? 
Rizoto. 

Víš, kolik stojí oběd? 
Myslím, že 120 Kč. 

Měníš si obědy a případně je odhlašuješ? 
Když mi nechutná, tak si je odhlašuju. 

Bereš si polévky? 
Neberu. 

Vracíš talíř prázdný? 
Někdy jo, někdy ne. 

Proběhl nácvik evakuace – víš, co dělat? 
Asi ano. 

Co by sis s sebou vzal, kdyby se evakuace 
konala? 

Vzal bych si jen mobil a klíče od baráku. 

 
Výtvarná práce Antonína Sobotky 
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9. B – Závěrečné práce 

Třída 9. B má stále za třídní paní učitelku 
Renatu Váradiovou. Jejich paní asistentka 
se jmenuje Jana Nováková. Deváťáků je 
stejně jako loni, takže 24 žáků.  

Deváťáci se začali učit na přijímací zkoušky 
z matematiky a češtiny. Pomáhají jim 
k tomu dobrovolné přípravy.  

V českém jazyce zatím opakují a prohlubují 
dosavadní znalosti z mluvnice. V poslední 
době se věnovali obohacování slovní 
zásoby. Protože navštívili naše hlavní 
město, zopakovali si psaní velkých písmen. 
Ani tentokrát je neminul kontrolní diktát. 
Nedopadl nejhůř, tedy alespoň pro některé 
z nich. Celkem pěkně se vypořádali 
s úvahami ve slohu. Dostali na výběr deset 
témat, takže si zvolil skutečně každý. 

Na přírodopis mají stále paní učitelku 
Blanku Maixnerovou, s kterou se tento rok 
učí o minerálech. Zatím je látka baví a 
doufají, že to tak zůstane.  

Tento rok nově dostali na informatiku pana 
učitele Chmelaře, takže je to malinko jinačí, 
než byli zvyklí s panem učitelem Mackem. 
První hodinu se seznámili s řádem učebny. 
A jelikož tento rok píší závěrečné práce, učí 
se s šablonami a dostávají užitečné rady, 
jak je napsat co nejlépe. Dostávají úkoly, za 
které jsou následně hodnoceni. 

 

 

Podzimní povídání 
s Kateřinou Debelkovou  

Chutná ti jídlo v jídelně? 
Někdy. 

Jaké je tvoje nejoblíbenější jídlo? 
Brambory na loupačku. 

Víš, kolik stojí oběd? 
Nevím, myslím si, že tak 70 Kč. 

Co bys chtěla, aby tam uvařili? 
Pravou italskou pizzu. 

Měníš si obědy a případně odhlašuješ? 
Ano, přeobjednávám a občas odhlašuji. 

Bereš si polévky a je nějaká, která ti 
chutná? 

Ne. 

Víš, co bys měla dělat při evakuaci? 
Poslouchat pokyny učitele. 

Co by sis s sebou při evakuaci vzala? 
Telefon a klíče. 

        
      Kláry 

 

Na ESV mají paní učitelku Matyasikovou, se 
kterou je sranda, ale každý ji poslouchá a 
respektuje ji, protože nikdo nechce, aby se 
paní učitelka naštvala. Tvoří různá díla jako 
například obraz secese nebo geometrický 
obrázek sebe. Většinu žáků estetika baví a 
nikdo z ní nepropadá. Estetická výchova je 
prostě v deváté třídě lehká a každý si ji 
užije.  
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Nemám ráda pokrytectví 
Dotazník pro Danu Effenberkovou 

Paní Dana Effenberková nastoupila na naši 
školu v září 1984. Je vedoucí vychovatelkou, 

na starosti má oddělení ŠD2, tedy hlavně 
druháky a třeťáky, ale nejen je. Můžete se 

s ní potkat v bufíku, spousta žáků školy 
prošla jejím kroužkem flétniček. Bude první, 
kdo odpovídá na otázky v naší nové rubrice 

DOTAZNÍK. 
 

 
Čaj, nebo káva? 

Dobrá káva. 
 

Moře, nebo hory? 
Hory. 

 

Rohlík, nebo chleba? 
Chleba. 

 

Sladké, nebo slané? 
Sladké. 

 

Pondělí, nebo pátek? 
Pátek. Docela se těším,  

až to nebudu muset řešit. 
 

Knížka, nebo film? 
Knížka. 

 

Lodičky, nebo sandále? 
Sandále jsou pohodlnější, ale není od věci 

občas nazout lodičky. 
 

 

Sukně, nebo kalhoty? 
Kalhoty. Ale je to stejné jako s lodičkami. 

 

Tělocvik, nebo hudebka? 
Oboje. 

 

Slovo, které Vás charakterizuje? 
Upřímnost, nemám ráda pokrytectví… 

 
Nějaký oblíbený citát či přísloví? 
Třeba nedávno jsem našla rčení: 
„Štěstí nepochází z toho, co máš,  

ale z toho, s kým jsi." 
 

Děkujeme  za odpovědi.  
Sára 

Týden s draky 
Během celotýdenní akce nazvané 
„Drakiáda" jsme si s dětmi užili příjemné 
podzimní dny. Všichni si vyrobili papírové 
draky, kterými ozdobili nástěnku vedle 
školní družiny. V parku jsme pátrali po 
ztracených dracích, hráli jsme na dračí poštu 
a nechyběly ani soutěže v namotávání draků 
a ve skládání puzzle, kde dračí tématika též 
nechyběla. Jelikož se v poslední den naší 
akce slavil „Den stromů", věnovali jsme 
naše povídání právě jim a jejich důležitosti. 
Vždyť i na strom nám papírový drak může 
ulétnout a my tak budeme vědět, na který 
musíme vlézt, abychom draka sundali.  

 Eva Petrová,vychovatelka,Sára 
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Přípravy ve 3. oddělení se nesly v duchu 
vyrábění, kreslení a tvoření v průběhu 
celého prvního týdne. Děti se mohly dle 
zájmu zapojit do různých aktivit: vyráběly 
třeba různé dráčky do soutěže „O 
nejoriginálnějšího draka", vybarvovaly malé 
dráčky, ze kterých jsme pak připravili 
pátrací hru v parku i pro děti z 1. a 2. 
oddělení. Některé děti dokonce s pomocí 
paní vychovatelky vyráběly opravdové 
létací draky. Ve druhém týdnu už jsme se 
mohli vydovádět při pouštění našich draků, 

hrách a 
různých 

soutěžích.  
Magdalena 

Hlavsová, 
vychovatelka, 

Sára 
 

 
 

Ve druhém oddělení si děti také užívaly 
s draky. V parku hledaly k dráčkům ozdoby 
na ocasy, vyrobily si společného draka 
s vlastními ozdůbkami, vyluštily šifry různé 
obtížnosti dle věku, na drakiádě pouštěly a 
rozmotávaly draky.  
Na závěr dostaly děti ve všech odděleních 
osobní dráčkový diplom, drakiádový knoflík 
a  sladkou odměnu na zub. 

Dana Effenberková, vychovatelka, Sára 

 

 

 

Halloween ve školní družině 
Poslední říjnový týden jsme ve školních 
družinách věnovali Halloweenu. Ve všech 
odděleních se vyrábělo a malovalo vše, co je 
s tímto svátkem spjaté. Nechyběli tedy 
kostlivci, strašidla, duchové a dýně na různý 
způsob. Dny jsme si obohatili různými hrami 
a soutěžemi, není nad to si zabalit svou 
mumii. :-) Společně jsme si užili 
Halloweenskou stezku, kterou jsme museli 
kvůli nevlídnému počasí uskutečnit 
v tělocvičně a na chodbě školy. I přesto si 
všichni tento den náramně užili. K úplné 
atmosféře tohoto trochu strašidelného 
svátku pomohly i krásné a mnohdy 
originální kostýmy. Všichni se již nyní těšíme 
na další akce, které nás ve družině čekají. 

Magdalena Hlavsová, vychovatelka, Sára 
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Exkurze do Prahy 
Dne 10. října vyrazily třídy 7. B a 8. B na 
exkurzi do Prahy. Jel s nimi pan učitel 
Chmelař, Tobiášek, Mervart a pan Frýda. 
V úterý ráno měli v 6:30 sraz před školou, 
kde na ně čekal autobus, kterým následně 
odjeli. Cesta trvala asi 2 a půl hodiny, ale 
každý se v autobuse nějakým způsobem 
zabavil. Autobus žáky vysadil na Černém 
Mostě a poté měla každá třída vlastní 
program. Na začátku žáci obdrželi pracovní 
list, který v průběhu exkurze vyplňovali. Žáci 
8. B šli jako první na metro, poté přestoupili 
na tramvaj a došli ke Strahovskému 
klášteru, ve kterém viděli Teologický a 
Filozofický sál. Potom šli kolem zvonkohry 
Loreta, kde můžeme slyšet hrát 27 zvonů. 
Tam měli žáci také malou svačinu. Dále šli 
kolem ministerstva zahraničních věcí a došli 
až k Pražskému hradu. Prošli přes Malou 
Stranu a pokračovali přes Karlův most až na 
Staroměstské náměstí. Další zastávka byla 
v chrámu sv. Mikuláše. A pak je čekal už jen 
Valdštejnský palác a zahrada, ve které měli 
další pauzu. Nakonec jeli metrem zpátky na 
Černý Most a za odměnu si mohli dát jídlo 
v KFC. Pak žáky čekala jen cesta autobusem 
zpátky. Ke škole přijeli zhruba před šestou 
hodinou a potom mohli jít domů.  

Sára Zounarová 

 

50 let hasičů 
V pátek 6. října dobrušští hasiči oslavili 
výročí 50 let pomoci a záchrany lidem 
v Dobrušce a okolí. Na náměstí  F. L. Věka 
připravili představení techniky a dynamické 
ukázky své činnosti. 
Zde jsme si mohli vyzkoušet pohyb 
v kouřovém prostoru, práci s hydraulickým 
vyprošťovacím zařízením a úkony laické 
první pomoci. Také nás mohla zaujmout 
současná i historická technika a ukázka 
vyprošťování z aut. Konalo se i předání 
ocenění některým vybraným příslušníkům. 
Program se konal od 10 hodin dopoledne až 
do 15. hodiny. 

 Zuzka 

 
 

Suit up day 17.10. 
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Změny ve škole  
Tento rok se pár věcí změnilo. Například už 
tu bohužel není milovaný učitel Jan Sedláček 
a pan učitel Macek, přibyli paní Francová a 
pan Mervart. Dojíždění na kolech už je 
v pořádku a nemá žádná omezení, žáci si 
mohou parkovat kola za školou. Velké 
změny jsou v bakalářích, téměř budou 
pomalu zrušeny žákovské knížky. Komens se 
v bakalářích používají na omluvenky, 
poznámky a informace rodičům. Jednoduše 
se komunikace s rodiči přesunula do 
bakalářů. A nejen komunikace, nově se přes 
bakaláře dělají i všechny platby. Rodič pošle 
na účet školy peníze, ty jsou podle 
variabilního symbolu připsány žákovi. Třídní 
učitel pak strhává z žákova účtu požadované 
platby. 

Simon 

Žákovský parlament  
Na školním parlamentu se sejdeme většinou 
jednou za měsíc o velké přestávce. Na 
parlament dorazí zástupci tříd. Parlament 
vedou žáci z devátých tříd, ke konci schůzky 
přijde paní ředitelka s paní zástupkyní, které 
odpovídají na otázky žáků. Zástupci pak 
o projednaných věcech povídají ve třídě na 
třídnických hodinách. 
V žákovském parlamentu se mluví 
o projektu Hrdá škola. Je to projekt, do 
kterého se můžou (ale nemusí) zapojit žáci 
školy. Probírá se, který z těch dnů zkusíme. 
Například už máme za sebou DEN ŠKOLNÍKA 
/ ŠKOLNICE, SUIT UP DAY, tzn. den, kdy si 
můžete vzít společenské oblečení, a DEN 
BEZ BATOHU. V prosinci jsou v plánu 
VÁNOČNÍ DOBRÉ SKUTKY. 

TN a Alča 

 

Sběr papíru  
 Konal se sběr papíru. 
Celkové pořadí 

Jméno    Třída Celkem kg 

1. Cejnar Tomáš  1.A 208,0 
2. Majerová Barbora  1.A 197,0 
3. Novotná Klára  6.A 162,0 
4. Petr Matěj  5.A 145,0 
5. Netík Petr  3.A 128,0 
6. Ficencová Natálie 4.A 116,0 
7. Zrzavý Filip  4.A  96,0 
8.Macková Adéla  4.A 90,0 
9.Svoboda Matěj  8.B 81,0 
10.Pitašová Adéla  8.A 71,0 
11.Polová Adéla  5.A 64,0 
12. Kolářová Karolína 3.A 62,0 
13. Kolářová Kateřina  6.A 62,0 
14.Michlová Hedvika 1.A 59,0 
15.Michlová Alžběta 4.A 59,0 
16.Fiala Patrik   8.B 59,0 
17.Matysová Natálie 2.A 57,5 
18.Czub Jan   1.A 54,0 
19.Peterová Natálie 3.A 53,3 
20.Čtvrtečka Vojtěch 3.A 52,0 
21.Ouřadová Lola  4.A 50,0 
22.Martínek Kryštof 4.A 50,0 

 
Celkové pořadí  Třída Celkem donesl kg  Průměr na žáka 

1.  4. A 692,70  25,7 
2. 1. A 604,50  23,3 
3. 5. A 411,50  17,9 
4. 3. A 372,20  17,7 
5. 6. A  330,20  12,2 
6. 2. A 154,70  7,0 
7. 8. B 150,50  7,2 
8. 8. A 71,00  3,2 
9. 7. A 53,00  2,5 
10. 7. B 52,50  2,4 
11. 9. A 20,35  0,8 
12. 9. B 0,00  0,0 

 
Celkem  nasbíráno 2913,15 kg papíru 

Připravila:sofi:D  



STÁLE SE NĚCO DĚJE 

19 

 

 

Florbalové turnaje 
Dne 20. 10. 2023 jsme se zúčastnily 
florbalového turnaje. Tento turnaj se 
odehrával ve škole Františka Kupky. Za naši 
školu hrála děvčata z 8. a 9. třídy pod 
vedením pana učitele Viktora Mervarta. 
Postupně jsme se utkaly s družstvy 
Rychnova, Opočna, školy Františka Kupky a 
Slavětína. S Rychnovem jsme prohrály 0:2, 
s Opočnem jsme prohrály 0:3 a se školou 
Františka Kupky jsme prohrály 1:9. Po 
pravdě - proti škole Františka Kupky jsme 
neměly skoro žádnou šanci na výhru, 
protože ony jsou sehrané, zato naše holky 
spolu nikdy nehrály, takže škola Františka 
Kupky měla velkou výhodu. V posledním 
zápase jsme porazily Slavětín 1:0, a tak jsme 
skončily na 4. místě. S naším výkonem jsme 
byly spokojené. 

ID 

Florbalový turnaj chlapců z 8. a 9. tříd se 
konal dne 23. 10. v naší hale. Turnaje se 
zúčastnilo pět týmů, a to ZŠ Opočno, ZŠ 
České Meziříčí, ZŠ Dobruška Františka 
Kupky, ZŠ Deštné v Orlických horách, 
gymnázium. Bylo to super, odehráli jsme 3 
zápasy a skončili jsme třetí. Na postup do 

okresního kola to ale nestačilo. Ale i tak 
máme fajn vzpomínku.  

J. Vogl 
 

V pátek třináctého října šli chlapci ze 7. A a 
7. B s panem učitelem Chmelařem do 
Základní školy Františka Kupky, kde se konal 
florbalový turnaj mezi školami pro žáky 6. 
a 7. ročníku. Zúčastnilo se 5 škol a všichni 
hráli výborně. Na posledním místě se 
umístila škola z Dobrého, na čtvrtém 
Základní škola Františka Kupky. A už jsme na 
stupních vítězů. Na 3. místo se probojovalo 
České Meziříčí. Na druhém místě jsme se 
umístili my, Základní škola Pulická, a turnaj 
vyhrálo Opočno se čtyřmi výhrami. 

 Jaroslav Jureček, Jiří Křepela 

V pátek třináctého - v ten smolný, ale 
vlastně šťastný den - jsme byli na 
florbalovém turnaji škol. Byl to velký 
úspěch, protože jsme byli velmi těsně druzí. 
Postoupili jsme do okresního kola, které se 
konalo 16. 11. v Rokytnici.  

Lukáš Baláš, František Novotný 

Tam už se nám nepodařilo zopakovat náš 
úspěch. S Rokytnicí jsme remízovali, 
s Voděrady jsme prohráli 0:7, s Rychnovem 
0:3. Těsně jsme prohráli také s Mozaikou 
0:1 a s Opočnem 2:3. 

  

                                     



STÁLE SE NĚCO DĚJE 

20 

Den školnice 
První výzva 
školního projektu 
Hrdá škola 
proběhla v úterý 
26. září a byla 
věnovaná všem 
školníkům a 
školnicím.  
Naše skvělá paní 

školnice Libuše Procházková si svůj den plně 
zaslouží. Vždy nás ráno s úsměvem přivítá, 
pomáhá všem zapomnětlivcům otevřít šatní 
skříňky, udržuje naši školu v čistotě a 
pořádku, stará se o nás a její sladký šuplíček 
znají úplně všichni. K tomu nezapomene 
přidat milé slovo a hezký úsměv. 
Naši žáci na „její den“ nezapomněli a vše, co 
pro nás dělá, ocenili mnoha způsoby: 
čokoládkami, drobnostmi, náramkem 
z gumiček, žáci 6. A jí přišli zazpívat písničku 
a 8. A připojila krásný obrázek. Nikdo ten 
den nezapomněl hezky pozdravit. 

P. Novotná Horká, asistentka, připravil Mat 

  

 

 Přespolní běh 
V úterý 26. 9. 2023 se odehrál přespolní běh 
v Solnici. Z naší školy se zúčastnily třídy od 
4. do 9. ročníku. Nasazeni jsme byli ve všech 
kategoriích. Počasí se vydařilo, jen mohlo 
být chladněji. V kategorii 4. a 5. tříd skončili 
kluci a dívky na 3. místě a Jakub Dyntar 
doběhl jako první. Kluci z kategorie 6. a 7. 
tříd získali 3. místo. Dívky v kategorii 6. a 7. 
ročníků se neumístily, ale i tak doběhla 
Kristýna Pavlová jako třetí. V ostatních 
kategoriích jsme se na stupních vítězů 
neocitli, ale všichni se snažili a dobře 
reprezentovali naši školu. 
 

P. uč. Hepnarová, připravila Kláry 
 

Kouzelnice 
Dejte jí do ruky kousek provázku a za chvilku 
vám z něho vykouzlí klidně i slona. O kom je 
řeč? O Aničce Zelingerové. Je to drobná 
dívenka s velikým talentem. Babička ji 
naučila háčkovat a Aničku to chytlo. 
Nejdříve začala háčkovat drobné věci a 
později zkusila malá zvířátka. Jedno z nich 
zdobí náš kabinet asistentů. Nedávno 
objevila novou přízi, ze které se jí po rukama 
tvoří tak velká zvířata, která rozhodně 
nepřehlédnete. Těšíme se na nové a nové 
výrobky od Aničky. 

Autor+foto: P. Novotná Horká, asist. 
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Laboratoř gymnázia 
Ve středu 25. října jsme o chemii šli do 
laboratoře na gymnáziu. Dělali jsme 
destilaci pitné vody a výsledkem měl být 
destilát (destilovaná voda). Pracovali jsme 
ve skupinkách 2 až 3 dětí. Když jsme destilát 
vytvořili, pan učitel Dyntar tím, že do 
destilátu přidal nějakou látku, ověřil, jestli 
jsme pracovali správně. Naše práce byla 
úspěšná, byli jsme pochváleni. 

Sofie Hronovská 
Foto P. Novotná Horká, asist.

 

 

Deváťáci čtou prvňákům 
V loňském školním roce vznikla nová školní 
tradice – vzájemné čtení. Letos se v ní 
pokračuje. Ve středu 25. října druhou 
vyučovací hodinu přišli dětem do první třídy 
přečíst pohádku zástupci devátého ročníku. 
Přečetli jim kapitolu z knížky Káťa a 
Škubánek. Dětem se čtení moc líbilo a už se 
těší, až na konci prvního ročníku přečtou 
zase deváťákům něco ony. :-) 

Evča 

 

 

Záludnosti deváté třídy  
V tomto článku se dozvíte, jaký je poslední 
ročník základní školy.  
Tento ročník je hodně důležitý. Devátá třída 
je shrnutí všeho, co jste se učili za ty celé 
roky ve škole. Připravuje vás na přijímací 
zkoušky a studium na dalším vzdělávacím 
stupni, jako jsou střední nebo odborné 
školy.  
Deváťáci mají také více hodin, slouží to jako 
příprava na náročnější režim na střední 
škole. V některých školách v Evropě se končí 
už osmým ročníkem, takže to mají o něco 
těžší, protože nemají takové vzdělání, jako 
když končíte devátým ročníkem. 

 
 
 
 

Devátá třída není samozřejmě jen o 
opakování, také se tu učí i nové věci. Většina 
času je však věnovaná přípravě na přijímací 
zkoušky.  
Nejhorší je, že se už musíte připravovat na 
to, kde budete pracovat. Pro některé 
studenty je dost obtížné si vybrat nějakou 
práci, hodně dětí v tomto věku nemá tušení, 
co by chtěly v budoucnu dělat.  
V posledním roce musíte spojit všechny své 
znalosti a vzdělávat se, jak jen to jde. Každý 
má jiný způsob učení, a tak doporučuji, 
abyste se učili tak, jak to nejlépe vyhovuje 
vám.  
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Netradiční fyzika 
Už od pondělí jsme se museli připravit na 
naše první laborky z fyziky. Doma jsme 
připravili slané těsto různých barev. Po 
zbytek večera se většina z nás věnovala 
úklidu kuchyně. A ve středu to vypuklo. 

Čekaly nás plné tři hodiny práce. Naším 
tématem byly molekuly. Z těsta jsme 
vytvářeli různé molekuly. Tonda si lámal 
hlavu, co je dezinfekce z lékárny na 
poraněné koleno. Markéta s Monikou 
vymodelovaly molekulu, která nám slouží 
k topení a vaření. Lukáš s Ríšou zase co 
dýcháme a čeho je ve vzduchu nejvíce… Bylo 
toho dost, co jsme museli stihnout. Ještě 
vyplnit celý pracovní list, vše zkontrolovat a 
tři hodinky utekly jako voda. 

Na závěr jsme se všichni pochválili a 
zhodnotili naši práci. Bylo to fajn. Užili jsme 
si to a příští týden nás nějaký „testík“ 
nepřekvapí.   Žáci 6. A 

 

 

Deváťáci a úřad práce 
V průběhu září a října se žáci 9. tříd vypravili 
na Úřad práce do Rychnova nad Kněžnou, 
aby se dozvěděli, jak úřad práce funguje, co 
zajišťuje, jaká má oddělení atd. Žáci si 
v průběhu přednášky zopakovali důležité 
termíny a pojmy, které se pojí s letošním 
přijímacím řízením na střední školy. Zjistili, 
jak se v ČR dělí vzdělávací soustava, a 
v závěru exkurze si na počítači vypracovali 
test, který jim na základě odpovědí 
napověděl, kam by se jejich cesta po 
základní škole mohla ubírat. 

p. uč. M. Hepnarová 

Beseda v knihovně 
Žáci 4. A se 16. 11. zúčastnili v dobrušské 
knihovně každoročního festivalu poezie, 
který si klade za cíl přiblížit dětem poezii 
nejen jako literární formu. Hravá hodinka 
poezie s básněmi Radka Malého a 
ilustracemi Pavla Čecha s tématem 
„Podzimní malování“ byla pro žáky 
příjemným zpestřením výuky. 

p. uč. 
Netíková
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Máme tu výborný kolektiv 
Rozhovor s panem učitelem Mervartem 

Pan učitel Viktor Mervart je novým 
učitelem na naší škole. Učí zeměpis, 

češtinu, informatiku a občanskou výchovu. 
 

 
 

Jak se vám učí na naší škole? 
První měsíce na nové škole jsou vždy 

náročné. Než si člověk zvykne na principy, 
které jsou na škole zajeté, než se člověk ve 

škole zorientuje. Myslím, že podobně to 
platí i u žáků, které jsou na naší škole 
prvním rokem. Přesto si myslím, že už 

jsem si v naší škole zvykl. Pracuje se mi zde 
dobře, a i když je to někdy náročné, těším 

se na další školní dny. 
 

Proč jste přestoupil z horní školy na 
Pulickou? 

Na Základní škole Františka Kupky jsem 
učil pouze od dubna letošního roku jako 

záskok do konce školního roku. Proto jsem 
současně nadále hledal školu, kde bych 

mohl nastoupit od září. Šanci na naší 
Základní škole Pulická jsem dostal i díky 
doporučení od pana učitele Chmelaře, 
který byl mým spolužákem na místním 

gymnáziu. Vedení mi poté nabídlo velmi 
zajímavé předměty, které bych mohl učit, 

a tak jsme si potřásli rukou a jsem zde. 
 

 

 

 

Chtěl byste na této škole učit na dále? 
S vidinou dlouhodobější spolupráce jsem 

na naši školu již nastupoval. Vím, že 
postupem času a s přibývajícími 

zkušenostmi se mi výuku mých předmětů 
podaří vylepšovat, a věřím, že v dalších 
školních letech už bude při mé výuce 

určitá zkušenost a větší lehkost i vidět. 
 

Jak jste si zvykl na kolegy? 
Na kolegy si vůbec nemůžu stěžovat. Co 

jsem tak zatím stihl vypozorovat, máme tu 
výborný kolektiv a v pedagogickém sboru 
se udržuje příjemná a pozitivní atmosféra. 
Touto cestou bych chtěl všem kolegům i 

poděkovat za to, jak mě mezi sebe přijali a 
že mi vždy se vším pomohou, pokud 

potřebuji. 
 

Jste spokojen s předměty, které učíte? 
Ani na předměty si nemůžu stěžovat. Jsem 

velmi rád, že se můžu věnovat výuce 
zeměpisu, protože to vždy byl můj 

nejoblíbenější předmět. Český jazyk a 
výchova k občanství jsou obory, které jsou 
mojí aprobací z vysoké školy, takže s nimi 
nemám žádný problém. Na prvním stupni 

učím také informatiku. 
 

Kterou školu jste vystudoval? 
Dokončuji obor Český jazyk a literatura a 

obor Základy společenských věd na 
Univerzitě Hradec Králové. 

 
Chtěl byste do budoucna dělat i třídního? 

S budoucím třídnictvím samozřejmě 
počítám. Je s tím sice spojeno mnoho další 
práce, přesto se už nyní na svoji budoucí 

třídu těším. 
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Co děláte ve volném čase? 
Svůj volný čas se snažím trávit s rodinou. 

Hodně času mi také zaberou aktivity v naší 
obci Pohoří, kde jsem členem 

zastupitelstva a zároveň se věnuji 
organizaci obecního kulturního života. 

Dále jsem členem dvou obecních spolků, 
TJ Pohoří a Klubu přátel Pohoří, s kterými 

se snažíme pořádat různé akce v obci, 
nejčastěji pro děti. 

 
Alča 

 

Staň se hvězdou školy 
Rozhovor s Adélou Polovou 

V letošní soutěži Hitrádia Černá Hora se 
hvězdou školy stala Adéla Polová z páté 
třídy, která vyhrála koncert Sebastiana 

pro celou naši školu. 

 
 

 

 

 

Co to bylo vlastně za soutěž a jak ses o ní 
dozvěděla? 

Řekla mi o ní mamka. Na webové stránky 
rádia jsem poslala svůj zážitek, který jsem 

zažila během letních prázdnin.  
 

Co to bylo za zážitek? 
Byla jsem s rodiči na Dolní Moravě na Sky 

Bridge 721 a se sestrou jsem potom 
vyzkoušela houpačku, která nás vyvezla do 
výšky 13 metrů, a krásně jsme se zhouply. 

Fakt jsem křičela. 
 

Čekala jsi vůbec to, že vyhraješ? 
Když jsem se přihlašovala, vůbec jsem 

netušila, že bych to mohla vyhrát. 
 

Jak jsi reagovala, když jsi zjistila, že jsi 
vyhrála? 

Byla jsem moc ráda. 
 

Co všechno výhra obsahovala? 
Batoh, koncert pro celou naši školu 

v pondělí 4. září, vaky a výlet pro celou 
pátou třídu do Jánských Lázní na Stezku 

korunami stromů.  
 

Co na to říkali spolužáci? 
Byli rádi. 

 

Ještě jednou Adélce gratulujeme k výhře 
a děkujeme za úžasný zážitek! 

 

 
prcek  
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Úvahy - práce žáků z devítek                
Co vidí zrcadlo? 
Řekla bych, že zrcadlo nevidí jen to, co my, 
lidé. Podle mě vidí víc, až pod povrch, do 
nás. Ví, jak se cítíme, co nás trápí, z čeho se 
radujeme, co nás stresuje. Přeci jen na sebe 
bere naši podobu už pěkných pár let. Kdyby 
se někdo dostal do „světa za zrcadlem“, 
nestačil by se divit. 

Andrea C., 9. A 

Život dříve a nyní 
Z vyprávění, knížek či filmů vím, že život 
dříve byl pomalejší. Lidé měli více času na 
rodinu a přátele a nebyli závislí na 
počítačích, mobilech, televizi. … Jak je 
možné, že se lidé vždy včas dozvěděli vše, co 
bylo třeba? Domluvili se, pomáhali si a vše 
fungovalo. Na zábavu nezapomínali, tradice 
se dodržovaly. V neděli se šlo do kostela a 
lidé pak odpočívali. Dnes máme sice více 
možností a pohodlí, ale často ztrácíme 
kontakt s realitou. Měli bychom se občas 
zastavit a podívat se na hvězdnou oblohu, 
přečíst si knihu místo filmu, vykonat 
fyzickou práci. Co myslíte? 

 Tonda S., 9. A 

Život dříve a nyní  
Dnešní život je dost uspěchaný a poměrně 
jednoduchý. Podle mě by si každý zasloužil 
zažít život dříve, bez moderní technologie, 
tepla, oblečení, předpřipravených jídel… 
Jaký názor na to máte vy? 

Christopher K., 9. B 

Domov  
Není domov jako domov. Není to jenom byt, 
dům, který odemknete klíčem, a jen v něm 
přespíte. Někdo má obrovský honosný dům 
s velikou zahradou a bazénem, přesto 
v něm není šťastný. Naopak jiný si zútulní 
malou garsonku a je mu tam příjemně. 

Eliška H., 9. B 

 
Být či mít? 
Může každý zažívat radost? Myslím si, že 
ano. Všichni po ní někde v hloubi srdce 
toužíme. Poctivost. Člověk, který lže a 
podvádí ostatní lidi, jako kdyby pro mě 
nebyl. Naopak ten, který pomáhá druhým a 
je poctivý, získává můj respekt. Když se 
objeví někdo pravdomluvný v mém životě, 
vážím si ho. 

Filip H., 9. B 

Knížky pro mě znamenají…  
Knížky jsou pro mě velmi důležité. Když 
mám špatný den a potřebuji se nějakým 
způsobem odreagovat, otevřu knížku a 
nejméně na hodinu zmizím do jiného světa, 
než mě do toho pravého přivede hlas mé 
mámy, která volá, abych jí s něčím pomohla. 
Proto jsou knížky důležité, můžu zmizet do 
jiného světa od všech svých problémů tady, 
i když třeba jen na chvíli. 

Karolína B., 9. B 
 

Podle podkladů paní učitelky Fialové připravila: 
Kláry 
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Tajenka 

1. vejcorodý živočich v Austrálii 
2. velký, pestře zbarvený pták z řádu hrabavých 

3. zvíře, které má roh 

4. roztomilý savec v moři 

5. vyhynulé zvíře podobné slonům 
 
Patrik Fiala 
Obrázek – 1. A 

 

Vyškrtávačka 

    
Jolana Fléglová 
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Tajenka 

Vánoční píseň  

Roční období 

Materiál pro výrobu betlémů 

Co lijeme na Vánoce? 

Na čem se jezdí biatlon?  

Co dostáváme pod stromeček? pozpátku 

 
 

Nela Dyntarová 

   
ŠD3 

1. A, 3. A, 7. B 
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Sportovní kvíz 
1. Co hraje Jaromír Jágr? 

a) fotbal 
b) basketbal 
c) hokej 

 
2. Ve kterém sportu vyniká Martina 
Sáblíková?  
     a) rychlobruslení 
     b) krasobruslení 
     c) plavání 
 
3. Velmi úspěšná biatlonistka se jmenuje 
Gabriela… 

a) Kvitová 
b) Jislová  
c) Soukalová 

 
4. Basketbal se hraje na… 

a) sety 
b) čtvrtiny 
c) třetiny

 
5. Volejbal se hraje na… 

a) třetiny 
b) sety 
c) čtvrtiny 

 
6. Která z uvedených disciplín nepatří do  
    desetiboje? 
      a) vrh koulí 

b) hod oštěpem 
c) šerm 

 
7. Která česká sportovkyně získala zlaté  
     medaile na ZOH ve dvou různých  
     disciplínách? 

a) Ester Ledecká 
b) Zuzana Hejnová 
c) Eva Samková 

 
8. Který plavecký styl není na olympiádě  
     povolen? 

a) psí pádlo 
b) freestyle 
c) znak 

 
Řešení na straně 30 

                                Připravila 
sofi:D 

 

Obrázkové sudoku 
Sofie Hronovská 

 

 

Pč 5. A 
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Vtipy 
Vtip se žábami 
 Povídá si žába s žábou. První žába: „Je mi 
špatně.“ A ta druhá: „Nepovídej, no jsi 
nějak zelená.“ 
 
Vtip se žraloky 
V moři plavou dva žraloci a vidí 
windsurfaře. První: „Hele, svačina.“ 
Druhý: „A dokonce na tácku s ubrouskem!“ 
 
Vtip o králíkovi 
„Tati, je pravda, že mrkvička je zdravá na 
oči?“ ptá se malý Honzík. 
„Jistě, Honzíku, už jsi snad viděl králíka 
s brýlemi?“ 
 
Štěstí 
Potkalo mě štěstí. 
Řeklo uhni a šlo dál. 
 
Japonec a stan 
Víte, jak se jmenoval Japonec, co vymyslel 
stan? 
Nacochata. 
 
Blondýnky 
„Víte, co dělá 17 blondýnek před kinem?" 
„Čekají, až přijde ještě jedna, protože ten 
film, na který jdou, je od 18." 
 
Sněhuláci  
„Jak se říká starému 
sněhulákovi?" 
„Louže." 
 
Prášky na spaní 
„Sestro, proč toho pacienta 
budíte?" 
„No, aby si vzal prášky na spaní." 

Sněhurka 
Co se stane ze Sněhurky, když spadne do 
ohně? 
Popelka. 
 
Koně a zebra 
Povídají si dva koně a vidí běžet zebru. 
Jeden kůň na to: 
„Viděl jsi ho? To byl uprchlý vězeň!!!" 
 
Žralok 
Která tři slova má žralok nejraději? 
Muž přes palubu! 
 
Večeře 
Paní Nováková říká sousedům: 
„Neumíte vařit? Přijďte k nám na večeři, 
najíte se jako doma!" 
 
Hra na psy 
Pepíček přijde domů celý mokrý a maminka 
se ho ptá: „Co jsi tam venku dělal, že jsi tak 
mokrý?" A Pepíček na to: „Ále, hráli jsme si 
s klukama na psy a já byl strom." 
 
Potkají se dva psi a jeden druhému říká: 
„Kam jdeš?“ 
„S blechami k veterináři.“  
„To je zvláštní, já je mám dva roky a ještě 
mi neonemocněly!“
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Řešení: Sportovní kvíz ze str. 28   1.c, 2.a, 3.c, 4.b, 5.b, 6.c, 7.a, 8.a 
Tajenka ze str. 27 OZDOBY (koleda – zima – dřevo – olovo – běžky – ykrád)  
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Otázky ze str. 32  

1) Ve které říši byla Praha sídelním městem císařů? Svatá říše římská 
2) Jak dlouho se Praha vyvíjela do dnešní podoby? 11 století 
3) Který ročník jezdil do Národní galerie? devátý 
4) Ve kterém roce se po covidu jelo znovu do Prahy? 2022 

 

Anketa 

Přinášíme výsledky naší první ankety, které se mohli zúčastnit žáci 4. až 9. tříd ve svých 
učebnách TŘÍDNICTVÍ. Z odpovědí žáků vyplývá,  

že tři čtvrtiny žáků chodí na oběd každý den,  
že polévky si nebere téměř polovina žáků, pravidelně si je bere pouze 5% žáků, 
že téměř 55% žáků nepoužívá v jídelně tác,  

Podle řádu jídelny by jej žáci používat měli, protože jídelna nezajišťuje úklid stolů během 
stravování právě z důvodu, že žák má používat tác a nepořádek má zůstat na něm. 

že skoro polovina žáků vrací talíř téměř vždy prázdný, 
že více než třetina žáků skoro vždy něco vrací, 
že pouze 6% žáků si nemění jídla, nesledují jídelní lístek, 
že většina využívá stránky www.strava.cz, 
že žáci většinou netuší, kolik jejich oběd stojí. 

Žáci platí 41 až 45 Kč, k tomu musí škola přidat 25 Kč za režii, tj. oběd stojí 66 až 70 Kč. 
Pokud žák není na výuce a oběd si neodhlásí, je mu účtována cena o 30 Kč vyšší za mzdy, 
tj. 96 až 100 Kč. Výjimkou je první den nemoci. 

 
Účast v anketě: 
 4. A 23 (z 27) 5. A 20 (z 23)  6. A 22 (z 27) 7. A 17 (z 21)         7. B 22 (z 22) 
 8. A 11 (z 22) 8. B 19 (z 21) 9. A 9 (z 24) 9. B 16 (z 24) 
 
Oblíbené polévky: 
1. Vývar   2. Rajská   3. Gulášová  4. Nudlová 5. Hrachová 
  

http://www.strava.cz/
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Chodíš na obědy do školní jídelny?   Bereš si k jídlu také polévky? 

 
 

 

 Používáš v jídelně tác?    Vracíš talíř prázdný? 

           
 
 
Měníš si obědy podle jídelního lístku? 

 
 
 
Nedávno proběhl nácvik evakuace školy. VÍŠ, CO MÁŠ V TAKOVÉ SITUACI DĚLAT?  

                      Vojtano 
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EXPEDICE č. 1 - PRAHA 
Do dnešní podoby se Praha vyvíjela jedenáct století. Coby historická metropole byla 
hlavním městem Českého knížectví, Českého království a sídelním městem císařů Svaté 
říše římské. Město hrálo významnou roli v české a protestantské reformaci, ve třicetileté 
válce a v dějinách 20. století jako hlavní město Československa, a to jak během obou 
světových válek, tak v poválečné komunistické éře. 
 

Expedice do Prahy na naší škole 
Žáci druhého stupně jezdili každý rok do Prahy tak, aby postupně poznali aspoň něco 
z našeho hlavního města. Výhodou byly nízké ceny vstupného pro školy, takže nejvyšší 
položkou byla vždy doprava. Během exkurze vyplňovali žáci pracovní listy, se kterými se 
dále pracovalo ve škole při zeměpisu, dějepisu, občance, estetické výchově, ale i při jazyce 
českém či v rámci angličtiny, ruštiny či němčiny. 
Šesťáci se zorientovali v metru a navštívili Václavské náměstí, Staroměstské náměstí a 
náměstí Republiky. Zkoušelo se jezdit do ZOO do Troje, nakonec se osvědčilo Národní 
technické muzeum. 
Sedmáci zůstávali na Pražském hradě, odpoledne pak prošli ještě Královskou zahradu a 
popř. další volně přístupné zahrady Hradu. 
Osmáci absolvovali procházku Praha nejen barokní (Strahovský klášter, Loreta, Pražský 
hrad, dům U Dvou slunců, chrám sv. Mikuláše, Valdštejnský palác a zahrada, Karlův most, 
Klementinum, Staroměstské náměstí). 
Deváťáci navštívili Národní galerii, Vyšehrad a končili na Karlově náměstí. 
Covid tyto tradiční akce zastavil, takže poslední exkurze proběhly na podzim 2019. 
 

Exkurze v posledních letech  
Po covidové pauze jsme se k exkurzím do Prahy začali zase postupně vracet. Na podzim 
2022 se podařilo uspořádat exkurze pro 7., 8. a 9. ročník, všichni absolvovali návštěvu 
Pražského hradu a Staroměstského náměstí. Jelo se vlakem, nebo autobusem. 
V říjnu 2023 vyrazili sedmáci na Pražský hrad a do centra, 8. a 9. třídy prošly Prahu 
„barokní”, zejména Malou Stranu. 
 

POKUD JSI ČETL POZORNĚ, JISTĚ 
ZVLÁDNEŠ ODPOVĚDĚT NA TYTO OTÁZKY: 
1) Ve které říši byla Praha sídelním 
městem císařů? 
2) Jak dlouho se Praha vyvíjela do dnešní 
podoby? 
3) Který ročník jezdil do Národní galerie? 
4) Ve kterém roce se po covidu jelo znovu 
do Prahy?  

Řešení na str. 30, připravil Vojtano 
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